
Zápis z jednání Komise pro vzdělávání, sport a zájmovou činnost 
konané dne 5. dubna 2023 v zasedací místnosti Městského úřadu Mnihovo Hradiště 

 
 
Přítomni: Lenka Sosnovcová, Martin Weiss, Markéta Tomášová, Iva Štrojsová, Dana Trpkošová, 
Václav Veselý, Lenka Dutková, Terezie Nohýnková, Jan Mareš (příchod 16:45) 
Omluveni: Hana Skramuská, Veronika Sluková, Soňa Razáková 
  
Program: 
 

1. Úvod, kontrola usnesení 
2. Informace k výběrovému řízení na pozici referenta školství MěÚ MH 
3. Zápisy do ZŠ a MŠ 
4. Škola ve Veselé a její další využití 
5. Různé, diskuze 

 
 
1. Úvod, kontrola usnesení 
 

 Lenka Sosnovcová se ptá, zda je třeba doplnit program jednání. Na program je zařazen bod 
týkající se projektu MAP Mnichovohradišťsko a jeho pokračování v dalším programovém 
období. 

 Markéta Tomášová informuje o stavu projektu MAP Mnichovohradišťsko, který končí 30. 
června 2023, a předesílá, že v rámci nadcházejícího zasedání zastupitelstva, 17. dubna 2023, 
bude přednesena zpráva o činnosti MAPu a bude schvalováno zapojení města do Operačního 
programu Jan Amos Komenský, 

 
=> USNESENÍ: Komise VSZČ doporučuje radě města podpořit projekt MAP IV Mnichovohradišťsko a 
zapojení města do Operačního programu Jan Amos Komenský. 
 
 
 2. Informace k výběrovému řízení na pozici referenta školství MěÚ MH 
 

 Václav Veselý informuje o průběhu výběrového řízení na pozici referenta školství (zařazen 
pod Odbor sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ MH) – 3. dubna skončil příjem přihlášek, 12. 
dubna proběhne výběrové řízení, do výběrového řízení se zapojily dvě uchazečky, v komisi, 
která uchazečky posuzuje, je tajemnice MěÚ, vedoucí OSVZ a personalistka MěÚ. 

 
=> USNESENÍ: Komise VSZČ doporučuje radě města požadovat po kandidátech na pozici referenta 
školství vysokoškolské vzdělání a doporučuje v tomto kontextu zvýšit nabízené finanční ohodnocení. 
 
 
3. Zápisy do ZŠ a MŠ 
 

 Lenka Dutková informuje, že zápis do Mateřské školy Mnichovo Hradiště proběhne 3. a 4. 
května, aktuálně se čeká na výsledky zápisů do 1. tříd základních škol (čeká se na definitivní 
rozhodnutí o tom, kolik dětí nastoupí do základních škol a kolik míst bude nutné vyblokovat 
v mateřské škole). 

 Počet předškolních dětí na jednotlivých pracovištích MŠ MH – 43 v Mírové ulici, 47 v Jaselské, 
6 ve Veselé. 



 Školka počítá s vyblokováním 6 rezervních míst v MŠ MH pro případ, že by se do města děti 
v předškolním věku přistěhovaly v průběhu letních prázdnin. Volná místa budou případně 
nabídnuta dětem, která nesplní kritéria pro zahájení základní školní docházky. 1-2 rezervní 
místa budou ponechána pro děti z Ukrajiny. Jedno místo bude nutné rezervovat pro dítě, 
jehož matka požádala o individuální vzdělávání. 

 Lenka Dutková poukazuje na komunikační bariéru, která komplikuje zápisy dětí z Ukrajiny 
nebo třeba z Vietnamu => školka je nápomocná, pomáhá s přihláškami a rezervačním 
systémem, nabízí i osobní asistenci u zápisu. 

 Václav Veselý prezentuje aktuální čísla - 115 dětí by se mělo dostavit k zápisu k povinné 
školní docházce dle údajů z Czechpointu. 1. ZŠ už má zápis za sebou (50 dětí + děti 
s odkladem), 2. ZŠ má 2. kolo zápisu 12. dubna (60 dětí + děti s odkladem). 17. dubna se 
uskuteční společná schůzka ředitelů MŠ a ZŠ + vedoucího Finančního a školského odboru 
MěÚ MH, jejímž cílem bude vyhodnocení zápisů.  

 Lenka Sosnovcová se ptá na téma spádovosti škol. Situaci upravuje vyhláška města 
(zohledňuje např. bydliště nebo sourozence na téže škole, eventuálně dochází k losování). 

 
 
 4. Škola ve Veselé a její další využití 
 

 Zařazení bodu inicioval starosta a místostarosta města. 

 Dana Trpkošová konstatuje, že škola je detašovaným pracovištěm 2. ZŠ. V reakci na 
trvale nízký počet žáků byl podán návrh na pozastavení činnosti školy. Provoz školy 
naráží na personální možnosti. Václav Veselý dodává, že město je pro zachování 
provozu školy ve Veselé. Zápis dětí do 1. ročníku na pracovišti ve Veselé neprobíhá, je 
součástí zápisu na 2. ZŠ. V letošním roce si jedna rodina umístění dítěte ve Veselé 
vyžádala. 

 Lenka Sosnovcová dává návrh na pozastavení činnosti školy do souvislosti 
s nedostatečnými kapacitami škol přímo v Mnichově Hradišti. Jako možná pozitiva 
školy ve Veselé vidí dojezdovou vzdálenost (velkou většinu dětí vozí rodiče do škol i 
přímo ve městě, zajížďka do Veselé je minimální). Téma k diskusi: Nemělo by být za 
současné situace v kompetenci 2. ZŠ rozhodnout, že bude žák umístěn do školy ve 
Veselé? 

 Markéta Tomášová upozorňuje na chybějící servis v podobě kroužků ve Veselé, 
navazující program pro děti ve Veselé není. 

 Lenka Dutková se pozastavuje nad tím, proč se do ZŠ Veselá nehlásí děti, když v MŠ MH 
je 7 dětí z Veselé v předškolním věku. 

 Terezie Nohýnková připomíná, že důvodem může být malotřídní charakter školy ve 
Veselé (2 ročníky v jedné třídě, pouze 1. - 4. ročník). 

 Markéta Tomášová navrhuje, že škola by právě na malotřídním charakteru mohla 
stavět, Lenka Dutková rovněž vyzdvihuje rodinný charakter školy. 

 Iva Štrojsová představuje dokument Detašované pracoviště ve Veselé, který zpracovala 
a který v bodech navrhuje možná řešení situace ve škole. Dokument, který má 
charakter objektivní analýzy a je doplněn o subjektivní názory a doporučení autorky, 
byl předán vedení města prostřednictvím MAPu (Martina Kestnerová). Přimlouvá se za 
přenos zodpovědnosti za pracoviště ve Veselé na vedoucí učitelku, aby byla stanovena 
osoba, která se škole ve Veselé bude plně věnovat. Ptá se po důvodech, které mohou 
rodiče motivovat, aby děti umisťovali do Veselé. 
 

=> materiál Detašované pracoviště ve Veselé bude komisi VSZČ předložen před příštím jednáním, 
téma bude opět zařazeno na program 
 



 Lenka Sosnovcová doporučuje situaci řešit, školu nezavírat a hledat řešení, aby i 
v budoucnu byla škola využívána a měla dlouhodobou perspektivu. Navrhuje 
konzultovat věc s malotřídkami v okolí, které se mohou či mohly potýkat s podobným 
problémem. 

 Iva Štrojsová jmenuje jako příklady ZŠ Ostašov nebo ZŠ Kosmonosy a její využití školy 
v Horních Stakorách. Dodává, že k problematické situaci ve škole ve Veselé může 
přispívat absence školního poradenského pracoviště. Upozorňuje na závazek 
mlčenlivosti členů komise – zpracovaná analýza je pouze pracovním materiálem a 
nepředstavuje žádné konkrétní závěry. 

 Václav Veselý upozorňuje na příklad z praxe, kdy některé školy nedostatek 
pedagogických pracovníků řešily svozem žáků. 

 Lenka Sosnovcová tuto možnost považuje za reálnou. Doprava dětí do školy ve Veselé 
autobusem by pomohla řešit nedostatečné kapacity tříd přímo ve městě, do družiny by 
se děti po vyučování vracely do Hradiště.  

 Lenka Dutková se ptá, zda by kapacita družiny byla dostatečná – škola ve Veselé má 
dvě třídy po 15 dětech. 

 Probíhá debata, zda nelze školu ve Veselé doporučit rodinám s dítětem, které má dílčí 
psychologické problémy, s tím, že by v užším kolektivu takové dítě mělo více péče. Iva 
Štrojsová nesouhlasí a konstatuje, že v malotřídce by větší počet takových dětí výuku 
rozklížil. 

 Lenka Sosnovcová navrhuje oslovit rodiče s jednoduchou anketou, z níž bude patrné, 
co může rodiče motivovat, aby děti do Veselé umístili. Následuje debata, z níž vyplyne, 
že o vyplnění ankety budou rodiče žádat učitelky z MŠ a prvních tříd ZŠ. 

 Anketa bude mít formu Google dotazníků, jehož rozeslání proběhne e-mailem. Otázky: 
Uvažujete / uvažovali byste o umístění svého dítěte do ZŠ Veselá? Proč ano? Proč ne? 
Jmenujte 3 důvody. 

 
=> USNESENÍ: Komise VSZČ doporučuje radě města, aby pověřila MAP Mnichovohradišťsko přípravou 
dotazníku a jeho rozšíření směrem k rodičům dětí prostřednictvím ředitelů MŠ a ZŠ, potažmo učitelek 
MŠ a učitelek 1. ročníků ZŠ.  
=> výsledky šetření budou komisi předloženy před příštím jednáním 

 
 

5. Různé, diskuze 
 

 Téma přechodu ZUŠ Mnichovo Hradiště pod město a vytvoření nové příspěvkové organizace 
města. 

 Václav Veselý informuje o doporučení rady města ZUŠ MH převzít a zmiňuje, že věc bude 17. 
dubna projednávat zastupitelstvo. Od 1. ledna 2024 přejdou veškerá práva ZUŠ na nově 
vznikající příspěvkovou organizaci, přičemž není třeba zohledňovat probíhající školní rok. 
Veselý komentuje nutné administrativní kroky a uvádí, že v případě mírného zvýšení 
školného bude ZUŠ MH finančně zcela soběstačná. 

 
 

Zapsal: Martin Weiss 


